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ORDRE DEL DIA – Reunió del Consell Assessor de Cultura 
 
Dimarts 8 de juliol de 2014 – 19h – Espai Cultural Can Bisa 
 
Hi assisteixen: Oriol Fort, Feliu Novell, Sol Teixidó, Tomàs Mayor, Damià Bas, Cristina Simó, 
Jordi Viñes i Paquita González 
 
Excusen la seva assistència: Laia Ventura, Esteve Oroval i Agustí Martín 
 
Acords:  

• Pla Especial de Patrimoni. Feliu Novell explica que s’estan omplint les fitxes i es 

comenta que per fer una publicació caldria tenir-ho tot  enllestit a principis de la tardor. 

Cristina Simó ofereix les fotos de l’Arxiu Municipal i Sol Teixidó ofereix la seva 

col�laboració per definir l’estructura de la publicació i la bibliografia 

• Projecte de memòria oral. Com que no estan presents ni l’Agustí Martín ni l’Esteve 

Oroval, es deixa aquest punt sobre la taula.   

• La Sénia del Rellotge. Revista de cultura de Vilassar de Mar i el Maresme, 
número 2.  Es repassen els temes esmentats en l’anterior reunió. Oriol Fort comenta la 

possibilitat d’investigar la presència de vilassarencs a la I Guerra Mundial. Tomàs Mayor 

explica que participarà en un debat sobre la transició a Vilassar de Mar, organitzat pel 

Memorial Democràtic en el marc de l’exposició que acollirà la Biblioteca Municipal 

Ernest Lluch sobre aquest tema el mes d’agost. 

• Remodelació de la casa de Carme Rovira. Paquita González comenta que la 

inauguració de la remodelació de la casa de la pintora Carme Rovira s’ha endarrerit i que 

es durà a terme a la tardor. Afegeix que les obres del Museu Monjo van avançant i que 

finalment s’instal�larà aire condicionat per estabilitzar la temperatura. Cristina Simó 

proposa que el sistema que s’instal�li permeti també l’estabilització de la humitat, per tal 

d’afavorir la conservació de les col�leccions. 

 

Propera reunió:  23 de setembre, 19 h, Espai Cultural Can Bisa 
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ORDRE DEL DIA – Reunió del Consell Assessor de Cultura 
 
Dimarts 13 de maig de 2014 – 19h – Espai Cultural Can Bisa 
 
Hi assisteixen: Oriol Fort, Feliu Novell, Tomàs Mayor, Cristina Simó, Sol Teixidó, Laia 
Ventura, Jordi Ferrer, Agustí Martín, Jordi Viñes i Paquita González 
 
Excusen la seva assistència: Lluís Beulas i Esteve Oroval 
 
Acords:  
 

• Recorregut per Vilassar de Mar: Vilassarencs il�lustres. La regidora de 

Cultura, Paquita González, explica que s’ha triat un nou model de placa que serà 

per al recorregut dels vilassarencs il�lustres, per la qual cosa el procés s’ha 

endarrerit una mica, i que ara s’està a l’espera de l’arribada d’una placa de mostra 

• Pla Especial de Patrimoni. Feliu Novell explica que la memòria està redactada i 

que en l’actualitat s’estan omplint les fitxes i es redacta l’estudi de paisatge, amb 

l’horitzó de l’estiu. La regidora de Cultura, Paquita González, comenta que es vol 

fer una publicació de cara a l’any vinent sobre el tema. 

• Projecte de memòria oral. Agustí Martín explica que el tema del transport està 

molt avançat i es proposa de buscar una data per fer la presentació del tema en un 

format similar al que es va utilitzar amb el tema de l’agricultura (taula rodona, 

projecció d’imatges, gravació...), el mes de novembre a la Biblioteca Municipal, 

coincidint amb l’aniversari de l’equipament . El tema de les escoles també està 

molt avançat, però es proposa deixar-lo per a principis de l’any vinent 

• La Sénia del Rellotge. Revista de cultura de Vilassar de Mar i el Maresme, 
número 2. S’apunten possibles temes per al número següent:   

-Feliu Novell: ressenya sobre el Pla Especial de Patrimoni o article sobre un 

aspecte puntual 



-Tomàs Mayor: rescatar un article editat en una publicació religiosa sobre la 

visita de Mn. Cinto Verdaguer a Vilassar de Mar o un article sobre el viatge 

a l’Alguer de Mn. Rebull 

-Agustí Martín: memòria oral sobre el transport   

-Jordi Ferrer: des de la Fundació Ernest Lluch s’ha contactat amb l’Esteve 

Oroval per facilitar-li documentació sobre la impremta Oikos Tau 

-Antoni Torrent: havia expressat la seva voluntat de continuar amb les 

ressenyes històriques sobre Vilassar de Mar 

-Jordi Viñes: comenta que una estudiant de batxillerat havia fet un projecte 

sobre les rutes de navegació a Amèrica, que es podria publicar adaptat. Com 

que l’Agustí Martín la coneix, mirarà de contactar-hi 

-Agustí Martín: un col�laborador de Bricbarca podria escriure sobre la 

trobada de vela llatina a Sète 

-Cristina Simó: donacions o dipòsits a l’Arxiu en global o algun de destacat   

Es proposa que no surtin les memòries dels serveis municipals perquè són més bé 

documents de gestió interna, i especialment quan hi ha un desfasament temporal 

gran entre la data de publicació l’any ressenyat 

S’apunta la conveniència de procedir a una revisió ortogràfica i estilística de 

conjunt, demanant-la al Consorci per a la Normalització Lingüística, però amb els 

articles espaiats perquè ara no es dóna aquest servei. 

• Altres temes. Paquita González comenta que s’inaugurarà la remodelació de la  

casa de la pintora Carme Rovira en el marc de la Festa Major. Feliu Novell diu que 

els esgrafiats maçònics s’haurien de restaurar i Cristina Simó s’ofereix a fer la 

consulta sobre la restauració. Agustí Martín comenta que la Universitat d’Estiu 

anirà sobre les grans exploracions. Cristina Simó exposa que per festa Major hi 

haurà una exposició de fotografies de l’Arxiu. Laia Ventura explica que la setmana 

vinent es farà la presentació de la Guia de Recursos de les Biblioteques del 

Maresme 

 

Propera reunió:  8 de juliol, 19 h, Espai Cultural Can Bisa 



 

Regidoria de CulturaRegidoria de CulturaRegidoria de CulturaRegidoria de Cultura    
Espai Cultural Can BisaEspai Cultural Can BisaEspai Cultural Can BisaEspai Cultural Can Bisa    
C/ Montserrat, 9 
08340 Vilassar de Mar 
Telf.: 937542400 

 

 
http://www.vilassardemar.cat 

http://twitter.com/vilassardemar 

ORDRE DEL DIA – Reunió del Consell Assessor de Cultura 
 
Dimarts 18 de novembre de 2014 – 19h – Espai Cultural Can Bisa 
 
Hi assisteixen: Oriol Fort, Feliu Novell, Sol Teixidó, Laia Ventura, Damià Bas, Tomàs Mayor, 
Cristina Simó, Antoni Torrent, Jordi Viñes i Paquita González 
 
Excusa la seva assistència: Esteve Oroval 
 
Punts:  
 

• Pla Especial de Patrimoni. Feliu Novell explica que s’ha acabat la part històrica i 

bibliogràfica, que tot el treball finalitzat s’ha de lliurar en el decurs d’aquest mes i que cal 

decidir la data i la forma de la seva presentació pública 

• Projecte de memòria oral. Es deixa aquest punt sobre la taula. 

• Pla d’Equipaments Culturals de Vilassar de Mar. Jordi Viñes explica que la regidoria 

de Cultura està impulsant un Pla d’Equipaments Culturals finançat per la Diputació de 

Barcelona per tal de conèixer l’estat i l’ús dels equipaments culturals i fer propostes de 

millora. Un cop finalitzat,  abans d’acabar l’any, es decidirà la forma de difondre’l. 

• Recepció treball VI Beca Ernest Lluch 2012 i presentació candidats VII Beca 
Ernest Lluch 2014. Jordi Viñes explica que els autors de la VI Beca Ernest Lluch han 

lliurat el treball finalitzat, que està previst editar-lo de cara a la primavera de l’any vinent.  

Feliu Novell comenta que s’han d’afegir alguns canvis. Hi ha dos treballs que opten a la 

VII Beca Ernest Lluch 2014. 

• La Sénia del Rellotge. Revista de cultura de Vilassar de Mar i el Maresme, 
número 2. Antoni Torrent ha lliurat un escrit sobre les celebracions de l’Onze de 

setembre i Tomàs Mayor un altre sobre el retrobament de la ciutat de l’Alguer amb 

Catalunya l’any 1986. Feliu Novell comenta que està estudiant la possibilitat de fer un 

article sobre l’arquitecte Jeroni Boadas, amb obra a Vilassar de Mar. Oriol Fort proposa 

fer-ne un sobre tècniques d’arqueologia un cop desestimat de fer-ne un sobre la I Guerra 

Mundial. Cristina Simó explica que està treballant en el seu. S’acorda fixar la data del 15 

de desembre perquè tothom lliuri els seus articles 



• Remodelació de la casa de Carme Rovira. La regidora de Cultura, Paquita González, 

explica que el projecte està en la seva fase final, amb una part que es destinarà a casa-

museu i una altra part a exposició permanent de l’obra de la pintora, que s’inaugurarà el 

21 de desembre a les 12 h. 

• Recorregut per Vilassar de Mar: Vilassarencs il�lustres. La regidora de cultura, 

Paquita González, comenta que s’han instal�lat totes les plaques tret de dues, que han 

d’anar a indrets molt estrets i que s’ha d’acabar de veure com es posen, i alguna més està 

provisional. Laia Ventura proposa fer una guia bibliogràfica sobre Carme Rovira i la 

pintura naïf. 

• Altres temes. Laia Ventura comenta que la Biblioteca organitzarà un taller de 

viquipedistes amb els grups de conversa amb l’objectiu de traduir el contingut dels 

vilassarencs il�lustres a altres llengües. Feliu Novell proposa que s’ubiqui el monòlit a 

Picasso en el mateix carrer Picasso. 
 
Propera reunió: dimarts 20 de gener, 19 h, Espai Cultural Can Bisa 
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ORDRE DEL DIA – Reunió del Consell Assessor de Cultura 
 
Dimarts 23 de setembre de 2014 – 19h – Espai Cultural Can Bisa 
 
Hi assisteixen: Laia Ventura, Feliu Novell, Sol Teixidó, Tomàs Mayor, Cristina Simó, Jordi 
Viñes i Paquita González 
 
Excusen la seva assistència: Agustí Martín 
 
Acords:  

• Pla Especial de Patrimoni. Feliu Novell explica l’estat en què es troba l’elaboració del 

Pla Especial de Patrimoni.  

• Projecte de memòria oral. Agustí Martín ha informat sobre el projecte de memòria 

oral vinculat al transport, que està pràcticament enllestit, amb només alguns temes per 

concretar, com ara l’exposició i l’acte de presentació. 

• La Sénia del Rellotge. Revista de cultura de Vilassar de Mar i el Maresme, 
número 2.  Es repassen les propostes d’articles plantejades en les anteriors reunions  i 

s’acorda presentar redactats tots els temes del número 2 de la Sénia del Rellotge en la 

propera reunió. 

• Remodelació de la casa de Carme Rovira. Paquita González explica que la 

remodelació de la casa de la pintora Carme Rovira està pràcticament enllestida i que ara 

s’està treballant en el contingut, a l’espera de poder realitzar la inauguració.   

•  Altres temes. Laia Ventura comenta que arran de l’acte del Memorial Democràtic de 

l’agost a la Biblioteca es va plantejar la possibilitat de realitzar debats sectorials en relació 

amb temes de la Transició. 

 

Propera reunió:  18 de novembre, 19 h, Espai Cultural Can Bisa 
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ORDRE DEL DIA – Reunió del Consell Assessor de Cultura 
 
Dimarts 25 de març de 2014 – 19h – Espai Cultural Can Bisa 
 
Hi assisteixen: Esteve Oroval, Damià Bas, Oriol Fort, Antoni Torrent, Cristina Simó, 
Jordi Viñes i Paquita González 
 
Excusen la seva assistència: Feliu Novell, Lluís Beulas, Laia Ventura i Sol Teixidó 
 
Acords:  
 

• La Sénia del Rellotge. Revista de cultura de Vilassar de Mar i el Maresme, 
número 2. Els assistents valoren de manera positiva l’acte de presentació del  

número primer de La Sénia del Rellotge i l’afluència de públic. Es posa de 

manifest la necessitat de procedir a una revisió per unificar els estils. S’apunten 

possibles temes per al número següent: memòria oral, monografies sobre 

documents de l’arxiu, ressenyes històriques de Vilassar de Mar, biografia de 

vilassarencs destacats (Ernest Lluch i Oikos Tau...). 

• Pla Especial de Patrimoni. La regidora de Cultura, Paquita González, explica la 

seva voluntat de fer alguna mena de presentació i un publicació en forma de fitxes 

o de llibre. També es planteja la possibilitat d’ampliar amb internet, plaques, 

rajoles, QR... la informació, amb la participació de Feliu Novell. 

• Projecte de memòria oral. Esteve Oroval explica que s’està treballant en els 

temes dels transportistes i recaders i les escoles 

• Altres temes. Antoni Torrent comenta que hi ha molts temes relacionats amb el 

poble que estan poc o gens estudiats, com ara la patata primerenca, Joan Monjo, 

les cases barates, el Casal, el Sindicat Agrícola, el sometent, el canonge Almera, el 

carrer Colom, Mn. Bartrina, les curses de cotxes de principis del segle XX... 

 
Propera reunió:  13 de maig, 19 h, Espai Cultural Can Bisa 
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ORDRE DEL DIA – Reunió del Consell Assessor de Cultura 
 
Dimarts 28 de gener de 2014 – 19h – Espai Cultural Can Bisa 
 
Hi assisteixen: Esteve Oroval, Feliu Novell, Tomàs Mayor, Damià Bas, Agustí Martín, 
Laia Ventura, Sol Teixidó, Oriol Fort, Jordi Viñes i Paquita González 
 
Excusen la seva assistència: Lluís Beulas i Cristina Simó 
 
Acords:  
 

• Presentació regidora de Cultura. Paquita González, en tant que nova regidora 

de Cultura, explica que, tal i com va avançar Jordi Tapias en l’anterior reunió, és 

voluntat de l’equip de govern continuar treballant en les línies programàtiques 

encetades en la present legislatura, la qual cosa també inclou la continuïtat del 

Consell Assessor de Cultura i de les persones que en formen part.   

• La Sénia del Rellotge. Revista de cultura de Vilassar de Mar i el Maresme. 
Paquita González presenta la nova revista, que rep una valoració força positiva per 

part dels assistents. S’acorda fer-ne la presentació a la Biblioteca el 14 de març, 

amb una xerrada d’Agustí Martín sobre el projecte de la memòria oral i demanar a 

en Lluís Beulas si pot fer un recorregut per la història del Singladures per enllaçar 

les dues revistes. També s’acorda fer una relació de persones i institucions a qui 

enviar la revista i fer que estigui disponible on line i en paper en diverses 

dependències municipals. 

• Obres d’adequació de la casa de Carme Rovira i del Museu Enric Monjo. 

Paquita González comenta que les obres de la casa de Carme Rovira estan força 

avançades i que està previst obrir la casa a finals de febrer o principis de març per 

a les escoles, visites concertades i algun dia de manera periòdica. Pel que fa al 

Museu Monjo, explica que s’ha adjudicat la primera fase, que contempla la planta 

baixa i el primer pis, i que en una segona fase es farà el segon pis. Jordi Viñes 



afegeix que s’ha aconseguit una subvenció per encarregar el projecte museogràfic i 

museològic a una empresa especialitzada, que farà el discurs del Museu. 

• Ruta de vilassarencs il�lustres. Paquita González comenta que s’ha fet un 

replantejament del disseny per tal de buscar un model de placa més resistent i 

segur, la qual cosa ha endarrerit el procés, i ensenya un model que és ben rebut. 

Laia Ventura proposa d’incorporar geolocalitzacions, si és viable. 

• Pla Especial de Patrimoni. Feliu Novell explica que el Pla es troba força avançat 

i que ara cal agrupar camps i resumir perquè el projecte ha d’estar finalitzat per 

Sant Joan. Es proposa de fer alguna mena de presentació pública i es comenta la 

viabilitat de fer alguna publicació en forma de fitxes o de text resumit. 

• Projecte de memòria oral. Agustí Martín comenta que el projecte dels recaders-

transportistes-taxistes està acabat. A partir de l’experiència de l’agricultura, 

s’acorda buscar un altre format, com ara fer una exposició i una xerrada de cara al 

mes d’abril, i fer que sigui accessible on line (web municipal, TV municipal...).  

• Panys de porta austriacistes i borbònics. Jordi Viñes explica que s’ha rebut una 

proposta per fer un reportatge sobre els panys de porta austriacistes i borbònics, 

que es desestima perquè no es té coneixement de l’existència de panys de porta de 

l’època.   

• Altres temes. Laia Ventura informa que dins del Pla Estratègic de la Biblioteca es 

contempla impulsar un Pla de Lectura per promoure la lectura en diversos nivells 

educatius, i que es treballarà en el decurs d’aquest any per tal d’implementar-lo. 

Agustí Martín avança que la Universitat de Mar i Ultramar tractarà dels grans 

descobriments 

 

Propera reunió:  25 de març, 19 h, Espai Cultural Can Bisa 
 


